



LYNDA HAVERSTOCK

Politician

Politicienne

Born and raised in Swift Current, Saskatchewan, Lynda Haverstock is a psychologist, former Member of the Legislative Assembly, author and tremendous supporter of the arts and crafts in Saskatchewan. She earned her bachelor and master's degrees in education and earned a PhD in psychology. Lynda became leader of the provincial Liberals in 1989 and was the first woman to lead a political party in Saskatchewan. Under her leadership, the party gained 11 seats and became the Official Opposition, winning over one-third of the popular vote. As the 19th Lieutenant Governor of Saskatchewan (2000-2006), she worked tirelessly to organize the province's centennial celebrations in 2005 and was a patron of many community-based organizations. Leaving politics, Lynda served as President/CEO of Tourism Saskatchewan and was on the board of Shaw Communications. She has received many distinguished honours including the Gzowski Award, the Saskatchewan Order of Merit and Member of the Order of Canada for her outstanding community work, which includes innovative programs for disabled students, chronically truant adolescents and farm families in crisis.

Née et élevée à Swift Current, en Saskatchewan, Lynda Haverstock est psychologue, ancienne députée à l'Assemblée législative, auteure et fervente partisane des arts et métiers en Saskatchewan. Elle a obtenu son baccalauréat et sa maîtrise en éducation en plus d'un doctorat en psychologie. Lynda est devenue chef du parti libéral provincial en 1989 et a été la première femme de l'histoire de la Saskatchewan à diriger un parti politique. Sous sa direction, le parti a obtenu 11 sièges et est devenu l'opposition officielle, remportant plus d'un tiers des suffrages exprimés. En tant que 19^e lieutenant-gouverneure de la Saskatchewan (2000-2006), elle a travaillé sans relâche pour organiser les célébrations du centenaire de la province en 2005 et a parrainé de nombreux organismes communautaires. Après avoir quitté la politique, Lynda fut nommée présidente-directrice générale de Tourism Saskatchewan et a siégé au conseil d'administration de Shaw Communications. Elle a reçu de nombreux honneurs prestigieux, dont le prix Gzowski, l'Ordre du mérite de la Saskatchewan et membre de l'Ordre du Canada pour son travail communautaire exceptionnel, dont une mise en place des programmes pédagogiques innovateurs pour les élèves souffrant de limitations fonctionnels, les adolescents affichant un manque d'assiduité chronique et les familles agricoles en état de crise.

sterling silver, freshwater pearls, vermeil, metallic fibre

argent sterling, perles d'eau douce, vermeil, fibre métallique